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VOORWOORD
Aan alles komt een einde. Bij mij kwam er ooit een einde aan het eten van geplette koekjes 
gemengd met appelmoes. Er kwam een einde aan het gebruik van steunwieltjes bij het 
fietsen. Er kwam een einde aan de knutsellessen waarin we, alweer, een kaars maakten voor 
moederdag. Er kwam een einde aan mijn ouders die meekwamen op de eerste schooldag, 
omdat ik nog te bang was. Zo ook zal er een einde komen aan mijn middelbare schoolcarrière, 
en als alles goed loopt, zal dat dit jaar zijn.  

Dat er een einde komt aan dingen, wil niet zeggen dat we er triest om moeten zijn. Je moet 
terugkijken naar de mooie momenten en blij zijn dat je ze hebt mogen meemaken. Het 
eerste jaar begon voor ons wat ruw met de corona-pandemie, dat is waar, maar zelfs daar 
heb ik prachtmomenten aan overgehouden. Over alle 6 jaar in het middelbaar heb ik 2 jaar 
lang mogen schitteren op het podium met het schooltoneel, heb ik mijn stem mogen laten 
horen als voorzitter van de leerlingenraad, heb ik mijn mening mogen uiten in het Vlaams 
Parlement als  Krasser en heb ik mijn fantasie de vrije loop mogen laten gaan in Dungeons 
and Dragons. Ben ik triest dat dit allemaal voorbij is? Ja. Ja, natuurlijk, maar ben ik blij dat ik 
dit allemaal heb mogen meemaken? Absoluut! Ik voel ook dat het tijd wordt dat dit eindigt.  

Wat mensen vergeten is dat er met een einde ook altijd een nieuw begin komt. Je sluit een 
hoofdstuk af, maar het boek is nog niet uit. Nu is het tijd voor ons voor een nieuw begin. 
Het wordt tijd dat we verder openbloeien, nieuwe connecties maken en doorgroeien tot de 
getalenteerde mensen die wij allemaal zijn. Kijk niet met triestige ogen naar het verleden, 
maar met een frisse blik naar de toekomst! Voor ons eindigt hier ons hoofdstuk in het 
middelbaar, maar voor iemand anders moet het nog beginnen.  

Ilona Maes 
6 LAMT 
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ACTIEF
Wiskundig talent op het Sint-πterscollege

Dat er op het Sint-
Pieterscollege veel leerlingen 
met diverse talenten rond-
lopen, behoeft geen betoog. 
Ik ging in gesprek met Ilyan 
Koukni (1 LA B) en Alissa 
Kolarov (1 PLV A), die elk 
een straffe wiskundige 
prestatie neergezet hebben. 
Hun leerkracht wiskunde, 
mevrouw Salden, is alvast 
erg trots. De vragen uit de 
Kangoeroewedstrijd waar 
Ilyan naar verwijst, zijn 
onderaan het artikel te 
vinden. 

Ilyan, ik begin met jou: 
proficiat! Je scoorde 120/120 
op de Kangoeroewedstrijd 
van de eerste graad. Hoe 
heb je je voorbereid en had 
je dit verwacht? 

Ilyan: Ik had me eerlijk gezegd 
niet voorbereid dus ik had 
het ook niet verwacht. Het 
ging wel goed, dus ik gokte 
dat ik iets in de honderd op 
honderdtwintig ging hebben.  

Over gokken gesproken: heb 
je stiekem iets gegokt, of 
wist je alles?  

Ilyan: Vraag 22 heb ik moeten 
gokken. Ik twijfelde tussen 
twee opties, gelukkig heb ik 
de juiste gekozen.  

De meeste leerlingen braken 
zich nochtans het hoofd 
over de laatste vraag, vraag 
24. Die is dan goed gelukt?  

Ilyan: Ja, die viel goed mee 
vond ik. Ik heb de vraag 

op basis van eliminatie 
opgelost. Het kostte wel wat 
tijd. 

Heb je ten slotte nog tips 
voor leerlingen die in jouw 
voetsporen willen treden?  

Ilyan: Nee, eigenlijk niet. 
Ik heb het voornamelijk 
op gevoel gedaan, zonder 
voorbereiding! 

Dan ga ik over naar jou, 
Alissa, ook jij hebt een 
puike wiskundige prestatie 
geleverd. Leg eens uit. Het 
heeft iets te maken met 14 
maart, een datum die door 
wiskundigen ook wel pi-dag 
wordt genoemd.  

Alissa: Ik heb de pi-wedstrijd 
van mevrouw Salden 
gewonnen. Daarbij moesten 
de leerlingen proberen zoveel 
mogelijk cijfers van pi na de 
komma te zeggen. Ik wist er 
136!  

Schitterend! Hoe heb je dat 
klaargespeeld? Ik neem aan 
dat je je goed had voorbereid. 

Ik heb me voorbereid aan 
de hand van een liedje op 
YouTube. Daardoor kon ik de 
eerste 100 vrij gemakkelijk 
onthouden. De overige 
cijfers heb ik op mezelf uit 
het hoofd geleerd. Eigenlijk 
had ik tot en met 150 cijfers 
na de komma geleerd, maar 
na 136 heb ik een foutje 
gemaakt. 

Heb je daar dan elke dag op 
geoefend? 

Ik ben pas de ochtend zelf 
beginnen studeren, maar ik 
wou het wel echt heel goed 
kunnen. Het is eigenlijk mijn 
doel om steeds meer cijfers 
te kennen. Ik wil later dan 
ook heel graag iets met 

wiskunde gaan studeren, 
zoals architectuur of 
productontwikkeling. 

Nogmaals een dikke 
proficiat voor jullie allebei, 
Ilyan en Alissa!  

Anna Bloemen

YouTubelink voor pi: 
https://www.youtube.com/
watch?v=CFyUx91dsQY  

Alissa’s getal:
3,14159 26535 89793 23846 
26433 83279 50288 41971 
69399 37510 58209 74944 
59230 78164 06286 20899 
86280 34825 34211 70679 
82148 08651 32823 06647 
09384 46095 50582 2

kangoeroewedstrijd:
Vraag 22: Tijdens 2 
voetbaltrainingen schiet 
Lyvia 17 keer op doel. 
Tijdens de eerste training 
scoort ze met precies 60% 
van haar schoten. Tijdens 
de tweede training scoort ze 
met precies 75% van haar 
schoten. Hoeveel keer scoort 
Lyvia tijdens de tweede 
training?  

A: 6 – B: 7 – C: 8 – D: 9 – E: 10  

Vraag 24: Adira bewaart 
gouden, rode, zwarte, roze en 
witte parels in 5 dozen. Elke 
doos bevat parels van slechts 
1 kleur. Elke doos heeft een 
etiket met informatie over 
de parels in die doos. Lily, de 
vriendin van Adria, wil weten 
in welke doos de gouden 
parels zitten. Ze mag precies 
1 van de 5 dozen openen om 
erin te kijken. Welke doos 
moet Lily openen om zeker 
te weten in welke doos de 
gouden parels zitten? 
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Op donderdag 22 mei gingen 
wij in de voormiddag met 
2STV naar de IT-garage in 
Brussel. Bij het vertrek was 
alles nog een verrassing. 
We zijn erheen gegaan met 
het openbaar vervoer. De 
IT-garage is een project 
van STARTPROjecten VZW. 
Zowel scholen als individuele 
jongeren/volwassenen kunnen 
bij hen langskomen om te 
werken aan STEM-projecten. 

Bij aankomst in de IT-garage 
werden we verdeeld in 
groepjes van drie. Initieel 
dachten we dat we onze 
schaakstukken gingen 
ophalen, die we ervoor 
hadden ontworpen in 
Tinkercad. Dat is een handig 
programma waarmee je 
heel makkelijk voorwerpen 
kan ontwerpen voor een 
3D-printer. 

We werden echter verrast 
doordat we allemaal een 
3D-pen kregen. Na de uitleg 
over hoe we met deze pen 

moesten werken, kregen we 
een sjabloon van een huis te 
zien, dat we daarna mochten 
overtekenen op het rooster. 
Het was best moeilijk om 
rechte lijnen te tekenen, 
maar al bij al viel het tekenen 
wel mee. 

Nadat we de basis van het 
huis hadden getekend met 
de 3D-pen, mochten we het 
huis verder decoreren. We 
voegden dingen toe zoals 
een balkon, een boom, een 

fiets, een draaideur, rook uit 
de schoorsteen en nog veel 
meer. 

Het printen van onze 
schaakstukken duurde lang. 
Voor elk schaakstuk heeft 
de 3D-printer maar liefst 
drie uur nodig. We kregen 
wel al een voorbeeld te zien 
van een andere klas. Onze 
schaakstukken zullen we aan 
het einde van het schooljaar 
ontvangen. 

Na de leuke workshop 
in de IT-garage zijn we 
teruggekeerd naar de school 
en hebben de rest van de 
dag les gevolgd met onze 
3D-geprinte huisjes op zak. 
Elk groepje mocht zijn huisje 
meenemen naar huis.  

Roos Vermeeren, 2 STV

ACTIEF
Een bezoekje aan de IT-garage

Op 9 mei 2025 trokken 
mevrouw De Wolf, Julia, 
Youssef en ik naar Utrecht.
We namen de trein ‘s 
morgens vroeg en waren 
op de middag in Utrecht. 
Daar werden we verwacht 
voor een lunch-ontmoeting 
met mensen van over heel 
Nederland en België die ook 
maar iets met literatuur te 
maken hadden. Zo waren 
wij er, als studenten die 
graag lezen en in de leesclub 
zitten, maar waren er ook 
universiteitsstudenten, werk-
nemers bij een uitgeverij en 
veel andere interessante 
profielen.

Tijdens onze lunch werden 
presentaties afgewisseld 
met gesprekken die we zelf 
moesten voeren. Zo kregen 
we een presentatie over 
Booktok en de stijgende 
populariteit van lezen (in 
het Engels) bij jongeren. 
Daarnaast deelde Will-Limba 
Moleka zijn levensverhaal 
met ons en beschreef hij 

hoe en waarom hij zijn eigen 
boek schreef.

Wat eigenlijk het in-
teressantst was, was het 
praten met de andere 
aanwezigen. We werden 

aan het begin verspreid 
over verschillende tafels 
en zo direct gescheiden 
van de bekende gezichten 
waarmee we tot daar 
waren gekomen. Zo waren 
we wel verplicht om onze 
mening te uiten bij nieuwe 
mensen. Op deze manier 
kwamen we in aanraking 
met nieuwe perspectieven 
op verschillende literatuur- 
gerelateerde onderwerpen. 
Die gesprekjes mochten 
naar onze mening wel wat 
langer duren in vergelijking 
met de presentaties en 
graag hadden we met 
iedereen eens kunnen praten 
en niet vastgezeten aan een 
bepaalde tafel. Los daarvan 
was dit een fijne ervaring 
voor ons vier waar we met 
plezier op terugkijken!

Lena Put, 6WEWIB

ACTIEF
leesweek
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Mit der Schule sind wir nach 
Bonn gegangen. Dort haben 
wir Kleidung gekauft und 
auch Interviews gemacht.In 
Köln haben wir die Stadt in 
Gruppen besucht. Wir haben 
ein Museum besucht und 
haben Fragen beantwortet. 
Es war sehr schön. Während 
unserer Freizeit gingen wir in 
McDonald‘s essen. Am Abend 
haben wir Fußball geschaut.

Lucien
 
Ich habe die Busfahrt super 
schön gefunden. Ich habe 
den Dom in Köln besucht. Das 
Wetter ist schön und sonnig 
gewesen. Wir sind in Bonn in 
ein Café gegangen. Ich habe 
in Bonn viele Fotos gemacht. 

Lina E. 

Ich habe die Reise nach Köln 
und Bonn sehr genossen. 
Wir haben ein paar Museen 
besucht. Auch haben wir 
viele verschiedene Dinge 
gegessen. Ich finde, das 

Hotel war nicht so gut. Wir 
haben nicht viel geschlafen.

Kenny 

Am ersten Tag haben wir 
Lüttich besucht und mit der 
ganzen 5. Klasse Stadtspiele 
gemacht. Am zweiten Tag 
haben wir auch Stadtspiele 
gemacht, aber dieses Mal 
in Deutschland, in Bonn und 
Köln. Das Wetter war sehr 
schön und wir hatten viel Zeit 
zum shoppen. Am Abend 
haben wir im Hotel ein Quiz 

mit der ganzen 5. Klasse 
gemacht und dann haben 
wir alle zusammen im Wald 
gespielt. Am letzten Tag bin 
ich mit dem Fahrrad den Rhein 
entlang gefahren. Wir haben 
viele schöne Landschaften 
gesehen.

Yasmine
„Köln ist ein Gefühl“ (Keulen 
is een gevoel.)
Dat is wat de mensen uit 
Keulen zeggen over hun stad. 
Maar wat denken de leerlingen 
van SPC over Keulen en welke 
slagzin zouden ze verzinnen 
voor Brussel?

In Duitsland hebben we 
zoveel mogelijk Duits 
gepraat. Soms was het nog 
wat zoeken naar woorden of 
begrepen we het antwoord 
niet. Maar we hebben goed 
gecommuniceerd en zijn 
in contact gekomen met 
mensen op straat. De teksten 
zijn geen perfect Duits, maar 
wel écht en van ons! ;)

Ich war in Deutschland, in Köln 
und Bonn. Das Wetter war 
sonnig und warm. Ich habe 
viele Aktivitäten gemacht, 
zum Beispiel spazieren 
und Museum besuchen. 
Die Landschaft war schön. 
Ich hatte viel Spaß, möchte 
zurückfahren.

Othmane

Wir haben eine schöne Reise 
gemacht mit der Schule. Ich 
war mit Louisa und Yasmine, 
Wir sind zusammen essen 
gegangen. Am Abend waren 
wir im Wald. Es hat mir 
gefallen, weil es schön war 
mit meinen Freundinnen.

Ines A.

ACTIEF
Luik - Keulen - Bonn: driedaagse 5de jaar
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Op 8 mei vond in ‘de put’ voor 
de derde keer al de STEM-
beurs plaats. Leerlingen van 
1 tot 6 konden elkaar (en de 
ouders) tonen welke rijkdom 
aan practische technische 
en wetenschappelijke kennis 
zij hadden opgedaan in het 
afgelopen schooljaar. 

De leerlingen van de 1ste 
graad hebben voor de STEM-
beurs hun elektrospel mogen 
voorstellen. Aan de hand 
van DC motoren en micro-
bits moesten ze zorgen voor 
een interactief spel of een 
robot op afstandbediening. 
Deze spelen gingen van een 
bowlingbaan tot een zelf 

gemaakte computer. Dit was 
de eerste keer dat ze ook een 
project mochten voorstellen, 
waardoor er veel stress in de 
lucht hing. Sommigen hebben 
wel gemerkt dat het niet 
uittesten van je toestel geen 
goede zaak was, ze hebben 
zich dan ook niet gehouden 
aan de belangrijkste regel 
van wetenschap: “Wie nooit 
probeert of iets wel werkt, 
ontdekt te laat dat het hem 
perkt!”. Lesje geleerd en 
volgende keer beter! 

Na gewerkt te hebben rond 
begrippen als ecologische 
voetafdruk, ecologische 
voedselvoetafdruk en 
duurzaamheid toonden de 
leerlingen van 3NW hoe groen 
hun vingers wel waren in een 
project rond stadslandbouw 
en hydrocultuur. De leerlingen 
uit 4NW2 bogen zich over de 
voor- en nadelen van plastics. 
Er werd dan ook duchtig 
geëxperimenteerd met het 
maken van bioplastics uit 

zetmeel en gelatine al dan 
niet voorzien van een vrolijk 
kleurtje. De eerste stappen 
werden gezet in het maken 
van een herbarium: planten 
verzamelen, identificeren, 
drogen, bloemdiagrammen 
tekenen, etiketten aanmaken 
...

 Er was ook een ‘gastoptreden’ 
dit jaar: Dr. Mieke Stercken 
van de International 
Polar Foundation (dat de 
Belgische Zuidpoolbasis 
beheert) gaf uitleg over het 
wetenschappelijk onderzoek 
op Antarctica en waarom 
de polen zo belangrijk zijn 
in het klimaatonderzoek. 
Met veel enthousiasme wist 

ACTIEF
Onze STEM-Beurs 

zij leerlingen te boeien voor 
dit pareltje van Belgische 
wetenschap. En dan te 
weten dat onze eigen 
leerlingen gedurende een 
paar maanden zelf ook 
onderzoek hebben gedaan op 
Antarctica: een voor SP.Ace 
ontworpen en gemaakte 
gamma-spectrometer (die 
gamma-straling detecteert 
en van elk gamma-foton de 
energie meet) heeft eerder 
dit jaar enkele maanden 
metingen gedaan op onze 
Prinses Elisabeth-basis. De 
resultaten analyseren zal 
wat tijd kosten, maar dat is 
iets voor volgend schooljaar. 

In de derde graad kwam 
het STEM-uur in 5 
Wetenschappen-Wiskunde 
aan bod, met leerlingen die 
aantoonden welke technieken 
het mogelijk maken om 
planeten te detecteren rond 
andere sterren. Dat is een 
onwaarschijnlijk moeilijke 
opgave: de afstanden zijn 
enorm, en op die afstanden 
draaien de planeten (die zelf 
geen licht geven) héél erg 
dicht bij hun ‘moederster’. 
Het is alsof je de reflectie van 
een muntje probeert te zien 
dat zich bevindt vlak naast 

een grote schijnwerper die je 
recht in de ogen straalt! 

En dan natuurlijk SP.Ace, 
intussen één van de 
paradepaardjes van de 
school. De leerlingen 
van het 5de en 6de jaar 
mochten hun jongere 
collega’s laten dromen 
van grootse projecten: 
een stralingsdetector 
die eind 2026 met een 
Texus-sondeerraket tegen 
7000km/u tot in de ruimte 
wordt geslingerd, 250km 
hoog. Of een heel arsenaal 
aan stralingsdetectoren 
dat deze zomer met een 
wetenschappelijke ballon 
van de NASA naar de 
grens van de ruimte wordt 
gebracht, en waarvoor twee 
teams van leerlingen naar 
de USA zullen reizen, één 
team in juli naar Texas, het 
tweede in augustus naar 
Nieuw-Mexico. Of nog de 
wetenschappelijke expeditie 
naar Svalbard/Spitsbergen 
tijdens de zomervakantie van 
2026, om met een Aeroclipper 
(een ballon vastgemaakt aan 
een vrij drijvend platform op 
zee) klimaatstudies te gaan 
doen. En de ISS-tacker niet 
vergeten: een toestelletje 

dat weet wààr het zich 
bevindt, en wat de tijd is, en 
daaruit berekent waar aan 
de hemel het Internationaal 
Ruimtestation zich bevindt, 
en daar met een pijltje naartoe 
wijst. Een voorloper van een 
groter project, dat een radio-
antenne naar het ISS moet 
kunnen richten, en waarmee 
we hopen op een dag een 
radiogesprek met het ISS 
te kunnen houden, wanneer 
Raphaël Liégeois daar is op 
zijn eerste ruimtemissie als 
derde Belgische astronaut. 

En natuurlijk praten de 
leerkrachten met elkaar op 
zo’n moment, wat inspiratie 
voor de toekomst oplevert. 
Nieuwe projecten voor de 
eerste, maar ook de tweede 
en de derde graad. Alles 
bij elkaar genoeg om van 
te dromen en genoeg om 
aan te werken: we zien jullie 
graag volgend jaar voor het 
vervolg! 

Robin Vanderhoeven 
Herman De Kerpel 

Erik de Schrijver
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Heb je ooit al eens naar 
iemand gekeken en gedacht: 
wat zou er in zijn hoofd 
omgaan? Wel, vraag het 
je niet langer af, want wij 
hebben de antwoorden! Voor 
elke Schakel-editie zullen 
we een leerkracht grappige, 
genânte en ridicule vragen 
stellen. Voor onze eerste 
editie hebben we mevrouw 
Bettens geïnterviewd. Hier 
lees je al haar antwoorden…

Wat is uw lievelingsteen en 
waarom?

De tenen spelen bij de mens 
een belangrijke rol bij het 
lopen. Vlak voordat een 
mens zijn voet optilt bij het 
lopen, steunt hij op zijn tenen. 
Tenen corrigeren tevens het 
evenwicht bij het lopen. Ik 
hou van een mooi evenwicht 
in het leven.

Wat is de laatste foto in uw 
camerarol? 

Het is een foto van mijn hond, 
Koda. Het is een grappige 
Engelse Springer Spaniël met 
een kuifje.

Hebt u ooit iets illegaals 
gedaan?

Misschien maar mijn 
geheugen laat me in de steek.

Wat is uw guilty pleasure 
song?

Laat de zon in je hart van 
Willy Sommers. Ik zing vals 
maar als dit liedje op de radio 
speelt, dan zing ik toch uit 
volle borst mee. Wel enkel als 
ik alleen in de auto zit.

Welk vak zou u willen geven 
(buiten uw eigen vakken)?

Er zijn zoveel boeiende vakken 
om te geven. Misschien 
techniek maar dan zou ik 
zelf eerst heel veel moeten 
bijleren.

INFORMATIEF
Vragen aan ... mevrouw Bettens (prefect)

Van wie zou u eens les willen 
hebben?

Ik zou het wel fijn vinden om 
eens les te krijgen van Mr. 
Hermans. Ooit zat hij als 
leerling bij mij in de klas en nu 
zijn we collega’s.

Wat zijn uw hidden talents?

Ik werk heel graag in de tuin 
en hou ervan om deze aan 
te leggen met bloemen en 
planten. 

Wat zou u doen met 1 miljoen 
euro?

Dan zou ik een vakantiehuis 
met een authentieke Zuiderse 
sfeer kopen in Frankrijk. Ik 
zou het tof vinden om daar 
dan met heel de familie 
en met vrienden samen te 

kunnen genieten. Het overige 
geld zou ik uitdelen aan mijn 
kinderen.

Kijk je naar reality TV?

Welk programma? Blind 
gekocht vind ik wel een 
leuk programma. Het is 
interessant om te zien hoe 
ze oude panden verbouwen 
tot mooie hedendaagse 
woningen. Ook De mol vind ik 
wel ontspannend om naar te 
kijken, vooral om te zoeken 
waar er gemold wordt.

Welk kledingstuk wat echt 
niet meer hip is weiger je weg 
te doen?

Een volleybal T-shirt uit de tijd 
toen ik nog volleybal speelde 
bij Grivok.

Wat was je minst slimme 
afkijkactie op school?

Ik was niet zo sterk in 
wiskunde en had afgekeken 
van de klasgenote die naast 
mij zat. Helaas bleek zij 
ook niet zo goed te zijn in 
wiskunde dus het heeft geen 
betere punten opgeleverd.

Postbus Schakel
Schakel is er voor iedereen die nu of ooit affiniteit met het college heeft of had. Dan hebben 
we het zowel over (oud-)leerlingen als (oud-)leerkrachten. Bijgevolg proberen we er van en 
voor iedereen iets in te steken. Wellicht zijn we hier en daar toch iets uit het oog verloren?
Heb je nog leuke nieuwtjes die in Schakel zouden kunnen komen? Laat zeker iets weten.
Al wie nog bij ons op school zit, kan terecht bij Postbus Schakel in Smartschool. 
Sympathisanten van buiten het college, kunnen mailen naar 
schakel@sint-pieterscollege.be.
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Groen
 
De speelplaats is een mooie 
plantenbak, die bovendien 
dienst doet als extra zitruimte, 
rijker. Onze leerlingen 
gingen aan de slag en 
maakten een eigen ontwerp 
onder begeleiding van 
Globelink, een jeugddienst 
die projecten op poten 
zet vanuit een mondiale, 
duurzame invalshoek. Ook 
het bouwproces namen ze 
voor hun rekening en dit 
met enkel gerecycleerde 
materialen, dankzij een 
samenwerking met 
Tournevie, een betaalbare en 
ecologische bibliotheek voor 
gereedschap in Brussel.

Vasten

De leerlingen van de 1ste 
graad zamelden met de 
vastenvoettocht ongeveer 

3000 euro in voor het goede 
doel. De opbrengst gaat naar 
een nieuwe bus voor het 
onderwijsproject Oye Lena in 
Peru. Zo streven we samen 
naar een positieve impact 
en dragen we ons steentje 
bij aan het bevorderen van 
welzijn en solidariteit.

Erasmus+

De goedkeuring van 
onze eerste Erasmus+ 
aanvraag, een programma 
van de Europese Unie 
ter ondersteuning van 
onderwijs, opleiding, 
jeugd en sport in Europa, 
resulteerde in subsidies. 
Volgend schooljaar zal dan 
ook een uitwisseling met een 
Spaanse school op poten 
gezet worden.

Kampioen

Mayssam Bensiali El Hakiki, 
aangesloten bij de Brussels 
Brazilian Jiu Jitsu Academy, 
is in het Italiaanse Lido di 
Ostia Europees kampioen 
geworden. De twaalfjarige 
leerling van de klas 1PLA, die 
in totaal al 54 wedstrijden als 
winnares op haar naam kon 
schrijven, traint voor haar 
sport zesmaal per week.

Lief en leed 
 
Overlijden: 
31/03/2025  Rudy Werelds, echtgenoot van Christine Triest (oud-ll 1984)  
   en schoonbroer van Anne Triest (lk)

Arno Run

Op zondag 4 mei 2025 vond het mooie evenement, de Arno Run, plaats. Dit werd
georganiseerd door coeur & ket, een groep ouders van oudleerlingen uit het Heilig-Hartcollege 
Jette. Samen wilden zij met deze loop geld inzamelen voor het kankeronderzoek aan de 
KULeuven, maar vooral wilden zij hiermee Arno Purusi herdenken. Arno, een jaargenoot, 
stierf toen we ons zesde leerjaar op het Heilig-Hartcollege doorbrachten. Het was niet de 
eerste editie van de Arno Run, maar wel werd deze voor het eerst niet georganiseerd vanuit 
de school. Ook waren er wijzigingen in het parcours, wat ervoor zorgde dat de lopers van 
nieuwe routes konden genieten. Zelf was ik grote fan van het af te leggen parcours en heb 
ik erg genoten van de Jetse, Laarbeekse en Zellikse paden! Ook het Sint-Pieterscollege 
werd er vertegenwoordigd door een groep leerlingen die een paar weken later de 20km door 
Brussel zou lopen. Een perfecte manier om je daarop voor te bereiden en tegelijk je steun 
en medeleven te uiten! De deelnemers van het Sint-Pieterscollege behaalden dan ook mooie 
tijden zoals bijvoorbeeld Nathan Hoquet die in de top vijf belandde met een tijd van 1’06’’ of 
onze sportleerkracht Oscar André die in de top zit met een indrukwekkende tijd van 56’’ , wat 
indrukwekkende prestaties op de 20km belooft!

Lena Put 6WEWIB
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SPORTIEF 
Inès Houdak steekt haar sportieve ambities niet onder stoelen of banken: 
“Ooit eens wereldkampioen worden in het kickboksen” 

Het sportverhaal van Inès, 
leerlinge van het derde jaar 
Natuurwetenschappen, begint 
toen ze elf jaar oud was en 
ze een meer dan gewone 
interesse toonde voor de 
vechtsport Muay Thai, ook 
het thaiboksen genoemd. Dat 
thaiboksen dat al eeuwenlang 
in Thailand wordt beoefend, 
is intussen over de hele 
wereld populair geworden. 
In tegenstelling tot het 
klassieke boksen zijn naast 
het gebruik van de vuisten 
ook de knieën, de ellebogen 
en de benen toegestaan om 
het gevecht uit te voeren. “Het 
was eigenlijk een vriendin 
die me vertelde hoe fijn 
ze die sport vond en mijn 
belangstelling aanwakkerde”, 
vertelt Inès. “Maar de stap in 
de goede richting kwam er 
uiteindelijk dankzij mijn broer, 
die voetbalde in een club, 
waar ook de vechtsporten 
beoefend werden.” 

Zo belandde Inès op een 
dag in de Johnny Fight 
Academy, een club die zowel 
in Koekelberg als in Sint-
Agatha-Berchem haar vaste 
stek heeft. “Hoewel ik geen 
specifieke inspirator had, 
waren de topsporters in het 
algemeen mijn drijfveer om te 
beginnen en te blijven trainen. 
Mijn allereerste boksles 
vond ik keileuk.  Mijn besluit 
was meteen genomen: dit 
zou dus mijn sport worden. 
Méér nog, ik kreeg mettertijd 
ook belangstelling voor het 
aanverwante kickboksen en 
ook in de Engelse boks zou ik 
nadien mijn gading vinden.” 

Inès traint nu vijfmaal per 
week. “Zo’n  training begint 
met een warming-up om onze 
fysieke conditie op te bouwen. 
Vervolgens rekken we de 
spieren. Daarna focussen 
we op techniek, gevolgd 
door sparren, het oefenen 
met een tegenstander. Op 

de dagen zonder sparren 
staat er een intensieve 
cardio-training op het 
programma, waarbij we ons 
voornamelijk concentreren 
op het cardiorespiratoire 
uithoudingsvermogen, de 
conditie van hart en longen 
dus.” Of die vechtsporten niet 
te veel fysieke ongemakken 
met zich meebrengen? 
“Nee hoor, ik  ben nog nooit 
ernstig geblesseerd geweest. 
Meestal beperkt het ongemak 
zich tot een paar blauwe 
plekken, een blauw oog of af 
en toe een blessure aan mijn 
enkel en mijn pols. Dat valt 
allemaal best mee.”  

Uiteraard bleef 
het bij Inès niet 
enkel bij trainen. 
“Inderdaad, in 
totaal heb ik 
intussen aan 
een tiental 
educatieve 
wedstrijden 

deelgenomen. In deze 
discipline, die tot de leeftijd 
van twaalf jaar beoefend 
wordt, komen beide vechters 
als winnaar uit de bus en 
worden er geen knock-outs 
(KO) of technische knock-
outs (TKO) toegestaan. Maar 
die periode is nu voorbij. 
Twee jaar geleden eindigde 
ik in mijn gewichtsklasse in 
Zwitserland als tweede op het 
Europees Kampioenschap 
Engelse boks. Daarnaast had 
ik ook al vijf echte Muay Thai 
en kickboks gevechten op mijn 

actief, wedstrijden waarbij KO 
dan wel is toegestaan. Zo’n 
kamp loopt over drie ronden 
van elk anderhalve tot twee 
minuten.” 

Op één na kon Inès al die 
wedstrijden in haar voordeel 
beslechten. Die enige 
verloren partij was wel tegen 
de wereldkampioene. Dat 
gebeurde midden april tijdens 
de Wallonia Cup, een K1-
gevecht, waarbij ze de bronzen 
medaille in de wacht sleepte. 
Inès mocht ook al een aantal 
keren op het hoogste podium 
plaatsnemen. Zo veroverde 
ze dit jaar de nationale titel 
in het thaiboksen. Verder 
werd ze tweemaal kampioen 
van de NRV-organisatie en 
één keer kampioen van Fight 
and Dance. In dit gala, één 
van de grootste in eigen 
land trouwens, krijgen de 
toeschouwers tussen de 
wedstrijden door ook dans 
aangeboden, gaande van Hip 
Hop tot Ragga en ritmische 
gymnastiek. 

En wat moet nu de nabije 
toekomst brengen? Daarin is 
Inès overduidelijk. “Het is mijn 
ambitie om in de toekomst in 
de diverse gewichtsklassen 

een aantal wereldtitels te 
behalen en te kunnen vechten 
in grote organisaties zoals 
de Enfusion Kickboxing, de 
Glory Kickboxing en de ONE 
Championship. Om dat doel 
te bereiken, wil ik me nog 
verder specialiseren. Na de 
zomer verander ik trouwens 
van club. Dan trek ik naar 
Charleroi. Gelukkig kan ik 
voor die verre verplaatsing 
rekenen op mijn vader.” Dat 
Inès in dit wereldje al heel wat 
naam gemaakt heeft, konden 
we ook recent vaststellen 
bij de aankondiging van een 
kickboksgala. Daarin stond 
te lezen: “Scherp, gefocust 
en klaar om te laten zien wat 
ze kan. Het belooft alvast 
een technisch en talentvol 
gevecht te worden.” Einde 
citaat. We wensen Inès dan 
ook een succesvolle carrière 
in haar geliefkoosde sport 
toe. 

Willy Goossens 
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In 2024 ging op STREAMZ de 
serie Putain in première. De 
reeks kreeg veel lof en bijval. 
Putain werd mee gecreëerd 
en geschreven door Frederik 
Daem, een oud-leerling van 
het Sint-Pieterscollege. 

Wanneer was je bij ons op 
school?  

Dat is al lang geleden. Ik 
heb alle jaren op Sint-Pieters 
doorlopen, maar wel een jaar 
gedubbeld. Eerst zat ik op het 
Sint-Jan Berchmanscollege. 
Ik moet van 2000 tot 2007 in 
Sint-Pieters gezeten hebben. 

Welke vakken vond je het 
fijnst? Welke vakken vond je 
minder interessant?  

Ik denk dat de vakken die 
ik fijn vond altijd een beetje 
afhankelijk waren van de 
leerkracht die het gaf. En 
hoe gepassioneerd een 
leerkracht een vak kon geven. 
Dat kon mijn interesse voor 
dat vak echt aanwakkeren. In 

het tweede middelbaar kreeg 
ik geschiedenis van Marc Van 
Godtsenhoven. Daardoor 
was ik echt gepassioneerd 
door geschiedenis. Ik had 
een soortgelijke ervaring 
met Koen Lagae. Maar ik 
heb nooit echt gehouden van 
Frans of ben nooit echt goed 
geweest in Frans. Tot ik dan 
in het vijfde middelbaar Frans 
kreeg van Suzanne Otte.  

Er zijn een paar leerkrachten 
die ik mij nog herinner, 
zoals Els Van Petegem 
voor Nederlands, terwijl ik 
eigenlijk niet zo’n goede 
punten had. Ik had toen 
absoluut geen interesse in 
Nederlands. Maar ik ben 
toch boeken gaan schrijven.  

Eigenlijk is taal en boeken 
schrijven nu het enige 
waarmee ik bezig ben. Als 
je het aan mevrouw Van 
Petegem zou vragen denk ik 
dat ze dat indertijd niet had 
gezien in mij. 

Was je graag bij ons op 
school?  

Ik denk dat ik meer moeite 
had om om geïnteresseerd 
te zijn in veel dingen. Ik weet 
niet waaraan dat exact ligt. 
Misschien aan de leeftijd. 
Maar misschien had ik ook 
wel  het gevoel dat ik niet 
helemaal paste in zo’n heel 
gestructureerd kader als 
dat van een school. Ik was 
sowieso geen modelstudent 
en dat is ergens vreemd, want 
nu beschouw ik mezelf als 
iemand die geïnteresseerd 
is in alles. Toen was ik 
geïnteresseerd in niks.  

Uiteindelijk kwam ik in 
Economie - Moderne Talen 
terecht. Daar had ik Jurgen 
van Hoof voor economie 
en Willy Goossens voor 
wiskunde. Toen was ik ook 
plots geïnteresseerd in deze 
vakken.  

De school is als een mal. 
Er wordt van studenten 

INFORMATIEF 
Putain!

verwacht dat ze zich 
conformeren aan die mal en 
als je in die mal past dan ben 
je opeens een goede student. 
Ik paste niet goed in die mal, 
dus was het moeilijker voor 
mij om een goede student te 
zijn.  

Vanaf welk moment/leeftijd 
besefte je dat je leven de 
artistieke kant op zou gaan?  

Ik denk ergens rond mijn 
zestiende, in het jaar dat ik 
gedubbeld heb. Omdat ik 
natuurlijk een heel deel van 
de leerstof al had gezien had 
ik het gevoel dat ik meer tijd 
had. Ik keek toen superveel 

films, bijna elke dag. Ik ging 
naar de bibliotheek, ik ging 
dvd’s huren en elke dag keek 
ik nieuwe films. Ik herinner me 
nog dat ik bijvoorbeeld films 
zag van Martin Scorsese 
en dat ik daar nog dagen 
over nadacht. Over hoe het 
verhaal was verteld en hoe 
mij dat had gefascineerd. 
Toen dacht ik: wat als ik erin 
zou slagen om mensen nog 
dagen lang te kunnen laten 
nadenken over iets wat ik had 
gemaakt. Dat leek me een 
nobel doel, Iets waar ik veel 
zin in had. En ik denk dat ik 
ook geen slechte leugenaar 
was.  

Ik dacht dat ik wel in staat 
zou zijn om zo de waarheid 
op een andere manier te 
structureren. En ik kon ook 
wel een verhaal vertellen 
waarvan ik wist dat ik 
mensen ergens mee naartoe 
kon nemen. Eigenlijk wist ik 
absoluut niks van wat het 
betekende om films te maken 
of boeken te schrijven. Op 
die leeftijd dacht ik: oké, dat 
wil ik proberen te doen. En 
dan heb ik veel geluk gehad. 
En hard gewerkt.  

Zijn er naast Scorsese nog 
andere artiesten of werken 
die je hebben geïnspireerd 
bij het maken van Putain? 

Ja, sowieso, er zijn er veel. In 
verschillende fases in mijn 
leven vond ik verschillende 
filmmakers interessant. Maar 
het is heel uiteenlopend.  

Hoe filmmakers de wereld 
zien en vormgeven vond 
ik altijd heel boeiend. 
Bijvoorbeeld de maffiafilms 
waarin je meegenomen werd 
in de onderbuik van New 
York. Dat inspireerde mij. Bij 
schrijvers denk ik eerder aan 
een beetje radicale schrijvers 
zoals Bret Easton Ellis in 

Kenny samen met Frederik op de foto
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het begin en daarna meer 
poëtische schrijvers zoals 
Milan Kundera. John Burger 
had een grote invloed en 
momenteel is dat Georges 
Perec. Het evolueert 
naarmate ik ouder word. 

Speelde je ooit mee met het 
schooltoneel?  

Nee, ik heb toen niet 
meegedaan. Ik heb het wel 
altijd gezien. Ik weet ook 
niet meer waarom ik niet 
heb meegedaan. Misschien 
was ik te onzeker of zo. 
Ik denk dat ik daar enorm 
veel stress van zou hebben 
gekregen. Nu is dat beter, 
nu is dat deel van mijn job 
om in de belangstelling te 
staan. In het begin hield ik 
helemaal niet van lezingen 
of voordrachten over  mijn 
eigen werk geven. Ik vond 
dat echt verschrikkelijk. Er 
zat dan vijftig man in de zaal 
en ik  kreeg daar ongelooflijk 
veel stress van. Na een tijd 
heb ik dat leren aanvaarden 
en zo ben ik daar beter in 
geworden. Maar nu lukt het 
wel. 

Verschillende oud-leerlingen 
zijn een acteursopleiding 

gaan volgen (Lode Thiery, 
Amber Janssens, Arber 
Aliaj, Alicia Andries, Yoline 
Denys, ...). Zou dit iets te 
maken kunnen hebben met 
bepaalde lessen, activiteiten 
of leerkrachten op school? 
 
Dat kan ik mij wel inbeelden. 
Ik heb zelf in Putain een klein 
rolletje gespeeld in aflevering 
vijf. En ja, daar is iets fijns 
aan. Aan het spelen en jezelf 
daarin verliezen. Dus kan 
ik me inbeelden dat zij op 
dat moment wel de smaak 
te pakken zullen hebben 
gekregen.  

Wilde je altijd al schrijver 
worden of had je een andere 

‘droomjob’?  

Na Sint-Pieter heb ik 
audiovisuele kunsten 
gevolgd op Sint-Lucas. In 
het tweede jaar besefte ik 
dat regie niet per se mijn 
ding was. Een beetje om 
dezelfde reden waarom 
ik misschien niet aan het 
schooltoneel mee gedaan 
heb, omdat ik onzeker werd 
van de leiding te moeten 
nemen en alles in goede 
banen te leiden. Ik voelde me 
veel comfortabeler achter de 
schermen. Ik wilde dus niet 
regisseren, maar ik kreeg 
wel van mijn leerkrachten 
complimenten over de 
verhalen die ik schreef. 

Misschien moest ik me dan 
toeleggen op schrijven. Er 
was een schrijfopleiding 
aan het RITCS, wist ik. 
Dan ben ik overgestapt. 
Daar ben ik afgestudeerd 
in audiovisuele kunsten, 
afdeling schrijfopleiding van 
proza. En dan alleen proza 
beginnen schrijven en met 
Putain teruggekeerd naar het 
scenario. 

Kun je ons vertellen hoe het 
maken van een serie als 
Putain in zijn werk gaat?  

Ja natuurlijk. Dat is een 
speciaal verhaal op zich. 
Het begon met een idee en 
Gorik (Van Oudheusden, 
alias Zwangere Guy) en 
ik zijn jeugdvrienden. We 
hadden tijdens corona 
tijd om  na te denken. Het 
oorspronkelijk idee was 
om iets autobiografisch te 
maken. Ik ben dan beginnen 
nadenken over een vorm 
voor dat idee. Ik kende 
‘Atlanta’, een televisiereeks 
van Donald Glover, die ik heel 
goed vind.  

Daarom wilde ik een 
gelijkaardige vorm, een 
serie van 30 minuten per 

aflevering, waarbij je heel veel 
vrijheid hebt om te kiezen 
wat je per aflevering doet. 
Met dat idee zijn we naar 
een productiehuis gestapt. 
Die zagen er ook iets in. We 
zijn dat beginnen uitwerken 
tot een basisdocument dat 
we aan een zender hebben 
aangeboden. Ondertussen 
ben ik andere mensen 
beginnen verzamelen om 
dat idee met mij verder uit 
te schrijven. Onder andere 
Deben van Dam, een oud 
-studiegenoot en vriend. 
Hij is regisseur en dus is 
het logisch dat hij Putain 
geregisseerd heeft. 

We vroegen subsidies aan en 
toen we die schrijfsubsidies 
kregen, hebben we verder 
geschreven voor de volgende 
subsidies. 

Ondertussen ging het 
productiehuis op zoek naar 
privégeld. Toen die twee 
geldstromen samenkwamen 
hadden  we dus genoeg geld 
om het productieproces in 
gang zetten.  

Van dan af werd het 
heel complex en uniek. 
Ook omdat we heel veel 

hebben herschreven. Het 
was oorspronkelijk erg 
autobiografisch. We hebben 
heel hard gewerkt om dat 
eruit te krijgen, omdat 
we niet zeker waren van 
de meerwaarde van het 
autobiografische. Maar het 
productiehuis had wel iets 
biografisch gekocht. We 
hebben uren onderhandeld 
om het productiehuis te 
overtuigen van de nieuwe 
elementen in het verhaal. 

Hoeveel tijd zit er tussen het  
eerste idee en het begin van 
de productie? 

Van idee tot vertoning op tv 
zal vier jaar geduurd hebben. 
Dat lijkt lang, maar het 
verloopt vrij snel.  

Eigenlijk hebben we het aan 
een recordtempo gemaakt. 
Op alle vlakken eigenlijk. 
Bij elke fase hebben we 
meteen de nodige fondsen 
binnengehaald. We zijn op 
een bepaald moment zelfs op 
de rem moeten gaan staan 
omdat het productiehuis 
al wilde beginnen draaien 
terwijl we nog niet honderd 
procent zeker waren van ons 
verhaal.  

Schrijver Frederik Daem en rapper Gorik Van Oudsheusden 
foto: Catherine Lemblé/ Bruzz
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Eerst wilden we nog een jaar 
aan het script werken, maar 
dat was voor hen onmogelijk. 
Uiteindelijk hebben we nog 
zes maanden extra tijd 
gekregen. Dat was in ons 
nadeel, want het geld om 
te schrijven was op. Met dit 
argument  hebben wij het 
productiehuis overtuigd. Wij 
doen dit gratis. Wij  willen hier 
nog zes maanden gratis aan 
blijven werken om het beter 
te maken. Gelukkig zijn ze 
daar uiteindelijk in mee willen 
gaan. 

Dat is een productionele 
politiek waar je wel 
voortdurend rekening mee 
moet houden. Ik ben ook wel 
blij dat we al een bepaalde 
leeftijd hadden. Je moet 
kunnen en durven zeggen wat 
je denkt dat het juiste is.  

Als Deben en ik net 
afgestudeerd waren, dan 
zouden wij waarschijnlijk al blij 
geweest zijn dat wij sowieso 
iets mochten maken. Dan 
zouden we meer de productie 
gevolgd hebben terwijl  we nu 
toch echt geprobeerd hebben 
om vooral naar onszelf en 
ons buikgevoel te luisteren. 

Gelukkig is alles goed 
uitgedraaid. We wilden vooral 
dat Putain een product zou 
zijn waarop wij fier konden 
zijn en waarvan we konden 
zeggen dat we het gedaan 
hebben zoals wij het willen 
doen. En we hebben geluk 
dat de reeks een succes 
werd en de mensen het 
goed vonden. Als dat niet 
zo was geweest hadden we 
waarschijnlijk nooit meer 
iets mogen maken. 

Hoeveel tijd duurde het 
filmen zelf?  

We hadden 67 draaidagen. 
Een drietal maanden dus. 
Dat is relatief weinig.

Tijdens het filmen is het 
scenario sowieso de 
ruggengraat.  

We hebben heel lang aan 
het scenario gewerkt, 
twee gezocht naar de 
juiste mensen. Heel veel 
gerepeteerd met de jongere 
mensen zodat zij zich super 
comfortabel zouden voelen 
en zodat zij helemaal klaar 
waren. Elke dag moet er 
magie ontstaan op de set, 
elke dag moet iedereen 

voorbereid zijn, mag er niets 
mis gaan. Elke dag gaat er 
wel iets mis. Maar hoe beter 
je voorbereid bent, hoe beter 
je daarmee kan omgaan. En 
hoe beter je je verhaal kent 
en je personages kent, hoe 
sneller je oplossingen kan 
bedenken. En daarna ga je 
monteren. Maar hoe beter 
je opnames zijn, hoe beter je 
kan monteren.  

 
Hoe kijk je terug op je tijd als 
schrijver/journalist (bij bv: 
De Standaard)  

Ik heb nooit als journalist 
voor de krant geschreven. 
Ik heb gewoon verhalen of 
interviews gepubliceerd in 
die kranten. Bij De Morgen 
deed ik interviews in een 
bepaalde reeks. Bij De 
Standaard heb ik al eens een 
kortverhaal of een column 
gepubliceerd.. 

Welke plannen heb je voor 
de nabije en verre toekomst?  

Momenteel schrijf ik een 
nieuw boek. Ik heb altijd 
super graag geschreven. 
Tijdens het schrijven van 
de serie heb ik ook gemerkt 

dat dit iets was dat ik heel 
hard miste. Er was voor 
schrijven niet genoeg tijd 
of er bleef toch niet genoeg 
tijd over. Daaraan besteed 
ik nu het  meeste van mijn 
tijd. Tegelijkertijd werk ik ook 
aan een fotoproject met mijn 
vriendin die zelf fotograaf is. 

Ik merk nu dat een boek 
schrijven hetgeen is wat ik 
verlang en wat het meest 
dringend aanvoelt. Ik hoop 
me daar gewoon mee te 
blijven amuseren. En dat vind 
ik heel waardevol eigenlijk. 
Dat heb ik al gemerkt bij alle 
dingen die ik al gemaakt 
heb. Het enige wat ertoe 
doet is het proces en niet het 
resultaat.  

Dankjewel voor je tijd en dit 
gesprek!

Kenny Verhuyght 
5WEWIA

foto: Streamz



24 25

De laatste maanden waren 
erg druk voor SP.Ace. Naast 
de jaarlijkse STEM-beurs, 
waar de SP.Acers hun 
projecten voorstellen (zie 
elders in dit nummer) was er 
ook het Asgard-ballonproject 
in samenwerking met 
het KMI, en natuurlijk 
de voorbereiding van de 
experimenten die door 
NASA zijn geselecteerd voor 
het HASP-project van deze 
zomer, maar dat is stof voor 
een ander artikel. 

Asgard is een jaarlijks 
project: het KMI geeft twee 
weerballonnen, gevuld met 
waterstofgas ‘cadeau’, de 
Koninklijke Sterrenwacht van 
België geeft een aantal van 
haar wetenschappers tijd 
om workshops te geven aan 
de deelnemende leerlingen, 
en het BIRA (Belgisch 
Instituut voor Ruimte-

Aëronomie) doet hetzelfde. 
Vanaf dit jaar is ook KBIN 
een partner in het Asgard-
project: zij verwelkomen 
de buitenlandse teams 
in het Natuurhistorisch 
Museum (waar naast de 
wereldberoemde dino’s van 
Bernissart ook een unieke 
collectie mineralen en 
meteorieten te bewonderen 
valt) voor een gegidst 
bezoek. 

Het Sint-Pieterscollege 
organiseert het project en 
is daardoor automatisch 
deelnemer. Andere 
secundaire scholen uit 
de hele wereld mogen 
kandideren, maar zij zijn voor 
hun deelname afhankelijk 
van selectie door een jury 
(die geleid wordt door Dirk 
Frimout, de eerste Belgische 
astronaut). Dit jaar waren 
er naast het college 21 
scholen geselecteerd, 

INFORMATIEF 
SP.Ace organiseert Asgard-XIV 

waarvan er verschillende 
hebben opgegeven, zij het 
om uiteenlopende redenen 
(de motivering of een gebrek 
aan tijd: ruimtevaart is niet 
gemakkelijk, er is karakter 
en doorzettingsvermogen 
voor nodig!). Uiteindelijk 
brachten de twee Asgard-
XIV ballonnen voor 17 
secundaire scholen (+ 1 
basisschool) experimenten 
tot aan de rand van de ruimte. 
En naast Belgische scholen 
waren er dit jaar ook twee 
Britse scholen (Saint Paul’s 
School London en Queen 
Elizabeth’s Grammar School 
uit Kent), twee Portugese 
(Paredes Secondary School 
uit Paredes en Escola 
Secundária Dr. Manuel 
Gomes de Almeida uit 
Espinho) en een Spaanse 
school (Colegio Retamar uit 
Madrid). 

Deelname aan zo’n Asgard 
balloncampagne is gratis 
voor de deelnemende 
scholen, maar hotelkosten 
en aankoop van materiaal 
zijn wel voor rekening van 

de deelnemende teams. De 
broodjesmaatijden worden 
aangeboden door ESERO-
Belgium, de educatieve 
‘poot’ van het Europese 
Ruimtevaartagentschap ESA 
in België. 

De campagne begint op 
woensdagmorgen met een 
gastspreker. Dit jaar was 
dat voor het eerst een oud-
leerling van het college: Elise 
Van den Bossche, die in haar 
schooltijd zelf nog aan Asgard 
en andere SP.Ace projecten 
heeft deelgenomen. Elise is 
nu Master in de Fysica en 
bereidt een doctoraat voor 

over gravitatiegolven, een 
onderwerp dat mooi past 
binnen een ruimteproject 
als Asgard. Daarna kwamen 
de verschillende teams hun 
project aan elkaar voorstellen. 
Omdat er buitenlandse 
scholen deelnemen, gebeurt 
alles in het Engels. Op 
donderdag is er dan de 
eigenlijke ballonvlucht, 
en die vertrekt vanop de 
site van het KMI in Ukkel. 
Daarna zijn er workshops 
rond sterrenkunde en 
ruimtevaart en krijgen de 
deelnemende leerlingen de 
kans om wetenschappers 
te ontmoeten en vragen te 
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stellen. Intussen vliegen de 
ballonnen naar de grens van 
de ruimte en gaan er twee 
wagens ‘op jacht’ om de 
gondels met experimenten 
op te halen. Dat is altijd 
een avontuur want de wind 
bepaalt de richting, en de 
parachute kan neerkomen 
in het water, op een huis, 
of in een bos. Dit jaar was 
er ééntje neergekomen in 
een weide (best mogelijke 
situatie) en eentje in een 
bos. Gelukkig zijn er trackers 
aan boord, zodat we de 
coördinaten kennen van 
de landingsplaats. Al is er 
nog steeds een portie geluk 
nodig. Maar dat hadden 
we wel en de experimenten 
werden spoedig naar Brussel 

teruggebracht! Tijd 
voor de teams om 

aan de slag 
te gaan en 
een nieuwe 
presentatie 
voor te 
b e r e i d e n : 
‘ f i r s t 
r e s u l t s ’ . 
Want dat 

is wat we vrijdag doen: de 
eerste resultaten bekijken. 
Als er zijn. Een franstalige 
school had wat zaden 
meegestuurd, maar bij de 
harde landing in de weide 
is de houder losgekomen 
en verloren gegaan. En niet 
alle experimenten waren 
succesvol. Space is hard 
zeggen de Amerikanen. 
En zo loopt de campagne 
al snel naar haar einde: de 
laatste activiteit is naar 
gewoonte pizza, door het 
college aangeboden aan 
de deelnemers. Dank u 
daarvoor, Sint-Pieter! 

Naast de meetresultaten 
en de persoonlijke 
voldoening kregen alle 
teams ook een attest van 
deelname, getekend door 
o.a. Frank De Winne (2de 
Belgische astronaut, twee 
ruimtevluchten naar het 
ISS, nu directeur van het 
European Astronaut Center in 
Keulen) en Raphaël Liègeois 
(3de Belgische astronaut, nu 
in opleiding). 

Als extraatje gingen er dit 
jaar ook Daphnia-eitjes mee, 
verzameld door 2STV. De 
klas zal achteraf de eitjes 
laten uitkomen en dan 
vaststellen of de watervlo 
die officieel Daphnia Magna 
heet - een 5 à 7mm groot 
zoetwaterdiertje -, zich 
na een bijna-ruimtevlucht 
nog wel normaal kan 
ontwikkelen. En daar hoorde 
achteraf natuurlijk een 
offcieel moment bij toen de 
leerlingen de eitjes van de 
Asgard-gondel terugkregen. 

Voor het college namen 
dit jaar deel: Adrien Déthy 
(5WEWIA) en Mathis Petit 
(5MTWE) en Sebastien 
Hatem, Bruno Palmans en 
Mathieu Gérin uit 4NW1). Op 
naar Asgard-XV in 2026! 

Erik de Schrijver

CURSIEF
Mysteries van het SPC: Waarom gaat de bel zo vroeg?

Je stapt naar school, kijkt naar 
het uur en ziet dat het 8u52 is. 
‘Ik heb nog tijd’, denk je dan. 
Maar voordat je die gedachte 
af kan maken, gaat de bel. 
Geërgerd ren je naar school 
om niet te laat te komen.

Dit is voor de meesten op 
deze school al gebeurd. Maar 
waarom gaat de bel altijd zo 
vroeg?

Dit verhaal gaat terug naar 
70 jaar geleden, 1955. Een 
jongen genaamd Sebastian 
haatte het om de bel te horen. 
Hij had er een echte hekel aan 
en iedereen die hem kende, 
wist dat. 

Op een dag ging hij op missie 
om deze nachtmerrie van 
hem te saboteren en er een 
fantastische, belloze droom 
van te maken. Hij had al 
geruchten gehoord dat het 
mechanisme van de bel zich 
boven bevindt en had mensen 
horen grappen dat ze die 
zouden breken. Niemand had 

het werkelijk durven doen. 
Tot nu dan. Hij stapte naar 
de vierde verdieping van de 
A-blok, en daar was die dan. 
De bel. In die tijd hing de bel 
daar gewoon en moest er 
iemand die elke paar keer 
weer checken.

Sebastian zag dat niemand 
daar stond en ging te werk. 
Het probleem was: hij wist 
compleet niet waar hij moest 
beginnen. De bel kapot 
maken? Maar dat zou lawaai 
maken en dan zou iedereen 
weten dat er iets aan de hand 
is. Het touw waaraan die 
hangt kapot maken? Daar kon 
hij niet aan én had hij geen tijd 
voor. Zijn angst werd waarheid 
toen hij voetstappen hoorde.

Sebastian herinnerde zich wat 
hij wilde doen en probeerde 
snel in actie te komen. Hij 
sloeg op de chronometer 
die bepaalde wanneer de bel 
de volgende keer ging, met 
zijn vuist. Hij kon net op het 
nippertje uit het zicht blijven 

en rende 
snel weg, 
maar waar hij 
niet bewust 
van was, 
was dat de 
chronometer 
niet kapot was, 
maar enkel te snel liep. 

Dit verhaal is al generaties 
oud waardoor de bel nog 
steeds zo vroeg rinkelt. 
Zal het opgelost worden? 
Waarschijnlijk niet. Meneer 
Anckaert probeert elk jaar 
in september tevergeefs de 
timer te repareren.

Behoort dit tot de cultuur 
van de school, of wordt 
het eerder gezien als een 
technisch foutje? Dus als de 
bel wat eerder gaat dan ze 
zou moeten, dan weet je nu 
waarom.

Melissa Munyaburanga(4MT)
 Julie Van Leeuw (4HUM)
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